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Ve sklepení Centra Babylon v Liberci se včera konala Valná hromada Okresní agrární komory
Liberec, Jablonec nad Nisou. Zasedání pod vedením předsedy OAK LBC Jiřího Sameše se
zúčastnili také hejtman Libereckého kraje Stanislav Eichler a radní LK Jaroslav Podzimek (oba
ČSSD).

„Cílem včerejšího zasedání bylo zhodnotit uplynulou sezónu a činnost Okresní agrární komory
Liberec, Jablonec nad Nisou. Diskutovalo se například o průběhu sněmu Asociace krajů České
republiky nebo o plánech komory na další období,“ řekl hejtman.

Na valné hromadě zhodnotil předseda OAK Jiří Sameš rok 2011 v zemědělství okresů Liberec a
Jablonec nad Nisou a vysvětlil situaci klem Mlékarny v Příšovicích: „Rok 2011 začal smutnou
zprávou, kdy 1. ledna. zemřel ing. Jiří Tůma, majitel Mlékárny Příšovice. Tímto okamžikem začaly pro
dodavatele mléka do této mlékárny velké potíže.  V roce 2010 jsme se dostali do skluzu plateb na čtyři
měsíce. Po náhlém úmrtí Jiřího Tůmy jsme začali okamžitě jednat s paní Tůmovou a Štěpánem
Tůmou o dalším fungování mlékárny. Do února 2011 se podařilo udržet v mlékárně všechny
dodavatele a dluh se nezvyšoval. V únoru 2011 však odešel největší dodavatel Tyres Kněžmost a po
něm také Zealand Sedmihorky. Denní nákup spadl na 35 000 litrů mléka. V květnu prodali Tůmovi
svůj 60% podíl ing. Chroustovskému a panu Královi. Ti začali přikupovat spotové mléko a
zpracovávat cca 60 000 litrů denně. Přes léto se mléko platilo a dařilo se i něco umazat. V měsíci
srpnu a září probíhala intenzivní jednání o prodeji mlékárny silnému strategickému partnerovi firmě
Sibina, jejíž majitel je z Ruska. V průběhu září a října byly podepsány smlouvy o prodeji pohledávek
firmě Sibina za 50%. Tento odprodej pohledávek se nepodařilo zrealizovat. Začátkem října jsme
z důvodu neplacení museli přestat dodávat i my ostatní. 27.12.2011 byl na mlékárnu vyhlášen
konkurs. 27.3.2012 se sešla schůze věřitelů, kde bylo účastno 69 mil. dluhů z celkových 75 mil.
6.4.2012 se sešel věřitelský výbor, který určil strategii prodeje firmy. SKP do měsíce nechá zhotovit
ocenění firmy znaleckým posudkem pro dražbu podniku, aby se mohla mlékárna co nejrychleji
prodat a začít opět provozovat. Jestliže se toto nepovede a mlékárna nebude vyrábět, nastanou velké
potíže s odbytem, protože pak už zde nebude jediná mlékárna na sever od Prahy,“



Dále poukázal na události uplynulého roku, které značně ovlivnily produkci v roce 2011: „Vše
začalo již na podzim roku 2010, kdy se po povodních nepodařilo včas zasít ozimé obiloviny a řepku.
K tomu se přidala tuhá zima a suché jaro. Většina porostů byla slabých, bylo spoustu zaorávek a
korunu tomu dal mráz 3.5., který poškodil téměř 100% sadů a řepky, které všechny tyto vlivy přečkaly
na rozdíl od téměř celé republiky, kde to byl nejúspěšnější rok od vstupu do unie, jsme u nás měli
pouze výnosy řepky okolo 2 tun a obilí necelých 40q/ha.“


